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Městská část Praha 15 schválila připomínky k návrhu hl. m. Prahy na úpravu 

stávajícího nařízení o zpoplatnění parkování na městských komunikacích (tzv. modré 

zóny), původně nápadu jen pro pražské historické centrum. 

„Nynější připomínkování návrhu nařízení o parkování je pro nás podstatné i přesto, že 

dosud nejsou známy nové ceny parkovného! To, v jaké podobě bude nové nařízení 

hlavním městem Praha schváleno i jak budou vybrané parkovací poplatky využity, 

bude pro naše další rozhodování klíčové“, říká Michal Frauenterka, místostarosta pro 

dopravu městské části Praha 15. 

Mezi podstatné připomínky městské části patří návrh na změnu systému na 

celopražské řešení a zónové značení jak na okraji metropole, ale také na vjezdu do 

jednotlivých vymezených oblastí, kde by nařízení platilo. Důvodů je hned několik. 

Jednak Pražané jsou obyvateli jedné obce a jedna zóna je srozumitelné a nejsnadněji 

vymahatelné řešení. Stejně podstatným důvodem pro zónové značení je, že neklesnou 

počty parkovacích míst v ulicích na rozdíl od modrých zón, kde se to zatím vždy stalo. 

Celopražské zónové značení omezující stání na komunikacích navíc není žádná 

novinka. Zákaz nočního stání v celé Praze platí již roky pro autobusy, karavany, 

nákladní vozy nad 3,5t a další vozidla. 

Významnou připomínkou Patnáctky je také, aby městské části sami rozhodovaly,  

z místní zkušenosti, kde vytvořit takzvané smíšené placené zóny, ve kterých budou 

moci zaparkovat i návštěvníci. Místním, ale důležitým specifikem je také nastavení 

parkovacího systému v největší pražské průmyslové oblasti Hostivař – Malešice. 

Další připomínky městské části míří na navrženou složitost nového nařízení, kde 

mnohé slevy a výjimky, včetně úlev pro autopůjčovny, budou jistě výzvou pro 

vynalézavé a zavedení novinek se také zřejmě neobejde bez velkého informačního 

systému. 

„Rada městské části mě zároveň pověřila k přípravě návrhů řešení, které by omezily 

následné dopady z okolí na parkování na území Patnáctky po případném schválení 

nařízení a nového ceníku“, dodává místostarosta Frauenterka. 

O dalším vývoji vás budeme informovat. 
 

 

 


